
 

         KARLOVARSKÝ KRAJ 
KOMISE RADY KARLOVARSKÉHO KRAJE 

PRO TRANSFORMACI REGIONU, FOND SPRAVEDLIVÉ TRANSFORMACE  

A ENERGETIKU 
 
 

č.j. KK/9/KF/23 

 
 

U s n e s e n í 
 

z 19. jednání Komise Rady Karlovarského kraje pro transformaci regionu, 

Fond spravedlivé transformace a energetiku, konaného dne 14. 3. 2023 od 14:00 hod, online 

prostřednictvím MS Teams. 

 

Přítomní členové:  Ing. Petr Třešňák, Bc. Kateřina Maružánová, Ing. Radek Novotný, 

ak. arch. Martin Pinc, Mgr. Marek Stepanov, Alexandr Terek,  

Daniel Vašíček, Ivan Vrzal, Miloslav Zítka, Mgr. Jana Mračková 

Vildumetzová (odchod 14:25), Karla Maříková, Renata Oulehlová 

(odchod 14:58) 

Ostatní zúčastnění:  Pavel Růžička, Ing. Jan Novotný, Ing. Petra Lorenzová, Patrik Pizinger, 

Ing. Regina Martincová (odchod 14:29), Ing. Karel Jakobec (odchod 

14:29), Mgr. Monika Havlová (odchod 14:50) 

 

Jednání zahájil v 14:03 hodin předseda Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé 

transformace a energetiku Rady Karlovarského kraje (dále jen „komise“) Ing. Petr Třešňák. 

Jednání ukončil pan Ivan Vrzal v 15:22 hod., který byl pověřen Ing. Petrem Třešňákem 

k moderaci jednání v 15:01 hod. 

Na jednání bylo přítomno 12 členů komise, komise byla tedy usnášeníschopná. 

Předseda komise přivítal přítomné členy a přítomné hosty, seznámil všechny přítomné 

s navrženým programem a vznesl dotaz na doplnění či změny programu. Na základě požadavku 

od Ing. Reginy Martincové byly předřazeny body programu 7 a 8. Dále vznesla požadavek 

na předřazení bodu paní Mgr. Monika Havlová s bodem 3.  

Ostatní členové s návrhem na změnu programu souhlasili. 

 

Program jednání: 

1) Schválení programu 

2) Schválení účasti přítomných hostů 

3) Transformace Agentury projektového a dotačního managementu Karlovarského kraje, 

příspěvková organizace, na Agenturu krajského energetického managementu Karlovarského 

kraje, příspěvková organizace – změna zřizovací listiny 

4) Energetická politika Karlovarského kraje 

5) Projektové záměry škol do tematických výzev v rámci Operačního programu Spravedlivá    

transformace 2021 - 2027  

6) Aktualizace dat strategických projektů z Operačního programu Spravedlivá transformace, 

jejichž nositelem je Karlovarský kraj 

7) Informace z jednání RSK KK k vybraným strategickým projektům OPST na území 

Karlovarského kraje 

8) Technická pomoc – žádost města Sokolov (JTP Groundwork) 

9) různé 
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Usnesení č. 1/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• schvaluje program 19. jednání komise dne 14. 3. 2023 

Hlasování: Pro 12 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Předseda komise požádal paní Ing. Petru Lorenzovou o představení přítomných hostů, kteří 

nejsou schválenými stálými hosty. 

Na jednání komise byli přítomní tři hosté, a to:  

- Ing. Karel Jakobec – náměstek hejtmana a radní pro životní prostředí, zemědělství a energetiku 

- Ing. Regina Martincová – vedoucí odboru životního prostředí a zemědělství 

- Mgr. Monika Havlová – vedoucí odboru školství, mládeže a tělovýchovy  

 

Usnesení č. 2/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• schvaluje účast všech přítomných hostů na jednání v souladu s čl. III., odst. 3 Jednacího 

řádu komisí Rady kraje 

Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 1 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Předseda komise předal slovo paní Ing. Regině Martincové a panu Ing. Karlu Jakobcovi, 

aby představili třetí bod jednání: Transformace Agentury projektového a dotačního 

managementu Karlovarského kraje, příspěvková organizace, na Agenturu krajského 

energetického managementu Karlovarského kraje, příspěvková organizace – změna zřizovací 

listiny. Pan Jakobec uvedl, že materiály členové komise obdrželi na 18. jednání komise, kde 

došlo k rozhodnutí, že tyto materiály budou nejdříve projednány na Pracovní skupině (dále také 

„PS“) pro energetiku. Materiály byly na pracovní skupině detailně probírány. Agentura by měla 

mít 5 členů, pokud zastupitelstvo vznik agentury schválí, došlo by k vypsání výběrového řízení. 

Předpoklad je, že červen/červenec by měla agentura fungovat samostatně. Materiál byl 

projednán na Radě Karlovarského kraje dne 6. 3. 2023, kde byla Agentura krajského 

energetického managementu Karlovarského kraje, p.o. doporučena Zastupitelstvu 

Karlovarského kraje ke schválení. Pan Vrzal doplnil, že jednání PS se účastnil  

pan Ing. Karel Jakobec a pan Radek Chvátal (energetik Karlovarského kraje). Došlo zde 

k vymezení, že Karlovarský kraj by se měl zabývat energetickou politikou a energetickou 

koncepcí (zajistit do budoucna dostatek přenosových soustav na teplo, elektřinu, plyn). Dále by 

měly být řešeny lokální energetické zdroje. Jedná se o energetické úspory z hlediska životního 

prostředí a financí. Podoba příspěvkové organizace se zdá PS pro energetiku jako vhodná, 

a proto podpořila vznik této příspěvkové organizace. Pan Vrzal uvedl, že veškeré informace 

z PS pro energetiku naleznou členové v zápise z pracovní skupiny. 
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Usnesení č. 3/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• souhlasí a doporučuje Radě Karlovarského kraje souhlasit doporučit 

Zastupitelstvu Karlovarského kraje ke schválení 

✓ transformaci Agentury projektového a dotačního managementu Karlovarského kraje, 

příspěvková organizace, na Agenturu krajského energetického managementu 

Karlovarského kraje, příspěvková organizace s účinností od 01.04.2023 

✓ s účinností od 01.04.2023 změnu zřizovací listiny Agentury projektového a dotačního 

managementu Karlovarského kraje, příspěvková organizace týkající se změny názvu 

organizace, sídla organizace, předmětu činností organizace 

Hlasování: Pro 9 Proti 0 Zdržel se 1 Nehlasoval 2 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Paní Mgr. Jana Mračková Vildumetzová opustila jednání ve 14:25 hodin. 

Na jednání bylo přítomno 11 členů komise, komise byla tedy usnášeníschopná. 

Předseda komise předal slovo panu Ing. Karlu Jakobcovi, aby představil čtvrtý bod jednání: 

Energetická politika Karlovarského kraje. Pan Jakobec uvedl, že členové komise obdrželi 

k tomuto bodu materiál. 

 

Usnesení č. 4/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• souhlasí a doporučuje Radě Karlovarského kraje schválit  

Energetickou politiku Karlovarského kraje 

• Hlasování: Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 0 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Předseda komise předal slovo paní Mgr. Monice Havlové, aby představila pátý bod jednání: 

Projektové záměry škol do tematických výzev v rámci Operačního programu Spravedlivá 

transformace 2021 – 2027. Informovala, že komisi byl předložen materiál s informacemi, který 

obsahoval seznam projektových záměrů škol, které žádají v rámci Tematické výzvy 

Operačního programu Spravedlivá transformace na konektivitu škol a odborné učebny. 

Paní Havlová uvedla, že součástí materiálu je přehled všech podaných projektů. U konektivity 

nedochází k vyčerpání alokace, a proto odbor školství, mládeže a tělovýchovy tuto informaci 

zaslal do škol, aby dále na svých projektech pracovali. U odborných učeben přišly projekty ze 

14 škol a dochází zde k převisu alokace. Alokace na odborné učebny je vyčleněna pro 

Karlovarský kraj ve výši 180 mil. Kč a došlé žádosti jsou v celkové alokaci 360 mil. Kč. 

Po dohodě s panem radním Mgr. Jindřichem Čermákem došlo k vymezení tří variant, které 

budou podléhat dalšímu politickému rozhodování. Paní Havlová členům komise popsala 

varianty rozdělení alokace a její odůvodnění. Pan radní Patrik Pizinger upřesnil, proč tato 

tematická výzva vznikla. Tematická výzva vznikla, aby podpořila transformaci průmyslu, který 

je závislý na zpracování a těžbě hnědého uhlí a podpořila tak tvorbu pracovníků pro 

transformované průmysly. Z tohoto důvodu se pracovalo především s územím Sokolova. 

Pan Pizinger uvedl, že bychom měli posilovat školství tam, kde se mění průmysl, a tam, kde 

průmysl potřebuje tvořit nové zaměstnance. Tyto faktory se týkají především oblasti 



 

         KARLOVARSKÝ KRAJ 
KOMISE RADY KARLOVARSKÉHO KRAJE 

PRO TRANSFORMACI REGIONU, FOND SPRAVEDLIVÉ TRANSFORMACE  

A ENERGETIKU 
 
 

Sokolovska, proto by nad tímto seznamem měly být vedeny debaty, zda plní to, co je 

v Plánu spravedlivé územní transformace. Pan radní požádal Krajskou hospodářskou komoru 

Karlovarského kraje a Hospodářskou a sociální radu Sokolovska, aby zhodnotili, zda-li 

Karlovarský kraj, tím jak začal připravovat střední školy na čerpání z Fondu spravedlivé 

transformace, postupuje tak, jak bylo zamýšleno od začátku, tzn. přizpůsobit vzdělávání 

v potřebných oblastech průmyslu a jeho transformaci. Pan radní obdržel stanoviska v den 

konání komise, a proto je nechal členům komise zaslat. Z tohoto důvodu Patrik Pizinger navrhl 

změnu usnesení. Členové komise souhlasili se změnou usnesení. 

 

Usnesení č. 5/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• bere na vědomí  

✓ informaci o projektových záměrech škol do tematických výzev v rámci Operačního 

programu Spravedlivá transformace 2021 - 2027  

✓ stanovisko Hospodářské a sociální rady Sokolovska a Krajské hospodářské komory 

Karlovarského kraje 

• souhlasí  

s přípravou a realizací všech projektových záměrů do výzvy na konektivitu škol  

• ukládá 

odboru školství, mládeže a tělovýchovy předložit stanovisko komise vedení 

Karlovarského kraje 

• doporučuje 

Radě Karlovarského kraje zapracovat připomínky Hospodářské a sociální rady 

Sokolovska a Krajské hospodářské komory Karlovarského kraje 

• Hlasování: Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 1 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Paní Renata Oulehlová opustila jednání ve 14:58 hodin. 

Na jednání bylo přítomno 10 členů komise, komise byla tedy usnášeníschopná. 

Pan předseda předal moderaci panu Ivanu Vrzalovi a omluvil se z jednání. Pan Patrik Pizinger 

se ujal slova k bodu 6: Aktualizace dat strategických projektů z Operačního programu 

Spravedlivá transformace, jejichž nositelem je Karlovarský kraj. Pan Pizinger uvedl, že výzva 

pro strategické projekty je vyhlášena. Stav strategických projektů Karlovarského kraje obdrželi 

členové komise jako součást materiálu. V současné chvíli se připravují studie proveditelnosti 

a podklady pro žádost, která by byla předkládána Zastupitelstvu Karlovarského kraje.  

Usnesení č. 6/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• bere na vědomí  

aktualizaci dat strategických projektů z Operačního programu Spravedlivá transformace, 

jejichž nositelem je Karlovarský kraj 

• Hlasování: Pro 9 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 1 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 



 

         KARLOVARSKÝ KRAJ 
KOMISE RADY KARLOVARSKÉHO KRAJE 

PRO TRANSFORMACI REGIONU, FOND SPRAVEDLIVÉ TRANSFORMACE  

A ENERGETIKU 
 
 

Pan radní Patrik Pizinger informoval členy, že 6.3.2023 se konalo 25. jednání Regionální stálé 

konference (dále také „RSK“). Jednání bylo svoláno na základě podnětu Ministerstva životního 

prostředí (dále také „MŽP“), který u třech projektů (vl:aštovka, Chytrá krajina 2030+, 

Regenerace brownfieldu Horský hotel Klínovec a jeho okolí) shledal rizika, která by mohla vést 

k negativnímu hodnocení projektů u projektové žádosti. Dopisy od MŽP jsou přílohou 

materiálu. Jednání RSK se účastnilo MŽP, Státní fond životního prostředí a zástupci vybraných 

strategických projektů. Za vl:aštovku se účastnil pan tajemník Aše, který konstatoval, že se 

změnilo politické vedení města Aš a nebylo jasné, zda nové vedení města chce v tomto projektu 

pokračovat. Pan tajemník deklaroval, že město Aš pokračuje s přípravou strategického projektu 

a připravují se na podání žádosti. Situace u projektu Klínovec je složitější, jelikož se zde řeší 

významný podíl veřejné podpory (dále také “VP“), jelikož tento projekt předpokládá účast 

soukromého podnikatelského subjektu. MŽP chtělo vědět, zda tento strategický partner již byl 

vybrán, a zda je vydefinována míra VP. Zástupce uvedl, že tyto věci řeší a během jara letošního 

roku bude vyhlášeno výběrové řízení na strategického partnera. Zástupce  

České zemědělské univerzity (dále také „ČZU“) se na jednání RSK nedostavil a do doby 

jednání nebyla od nositele zaznamenána zpětná vazba. Po ukončení RSK obdržel předseda RSK 

datovou schránkou stanovisko od ČZU. Stanovisko bylo součástí zaslaných podkladů. Ostatní 

strategické projekty dopis neobdrželi tzn., že nemají identifikovanou možnou překážku, která 

by mohla vést k negativnímu hodnocení projektu. Pan Pizinger dále uvedl, že některé projekty 

budou pravděpodobně podávat žádosti v průběhu jara letošního roku a více než polovina 

projektů bude podávat na podzim letošního roku. Výzva je otevřená do 31.12.2023. 

Usnesení č. 7/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• bere na vědomí  

informace z jednání RSK KK k vybraným strategickým projektům OPST na území 

Karlovarského kraje 

• Hlasování: Pro 9 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 1 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Pan radní Patrik Pizinger uvedl, že se společně s městem Sokolov a obcemi na Sokolovsku 

připravuje regionální transformační plán. Zástupci Evropské komise informovali o tom, že je 

vypsána výzva pro Technickou asistenci pro uhelné regiony na implementaci plánů spravedlivé 

územní transformace. Experti, kteří by byli do území Sokolovska vysláni, by pomohli stanovit 

a pojmenovat kroky, které by vedly k udržení a tvorbě pracovních míst.  

Usnesení č. 8/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• bere na vědomí  

informace o žádosti města Sokolov v rámci technické pomoci JTP Groundwork  

• Hlasování: Pro 9 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 1 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 
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Pan Ing. Radek Novotný uvedl, že na posledním jednání komise byly přesunuty dva body, 

ke kterým by se měla komise vrátit. Uvedl, že by se mělo dát do usnesení vyjádření PS 

pro energetiku. Pan Vrzal uvedl, že by mělo dojít ke schválení zápisu z PS pro energetiku 

a formuloval znění usnesení. Členové komise s usnesením, tak jak ho navrhl pan Vrzal 

souhlasili. 

Usnesení č. 9/3/2023 

Komise pro transformaci regionu, Fond spravedlivé transformace a energetiku  

• souhlasí  

se závěry pracovní skupiny pro energetiku, tak jak jsou obsaženy v zápise z 28. 2. 2023 

• Hlasování: Pro 8 Proti 0 Zdržel se 0 Nehlasoval 2 

USNESENÍ BYLO SCHVÁLENO 

 

Moderaci a vedení jednání komise od 15:01 do 15:22 hod převzal na žádost předsedy komise 

pan Ivan Vrzal. 

Pan Ivan Vrzal ukončil jednání v 15:22 hodin. 
 

Další jednání komise bude v úterý 11. 4. 2023 od 14 hod online formou. 
 

 

V Karlových Varech, dne 24. 3. 2023 
 

Zapisovatelka (zástup): Ing. Eva Hrdinová 

 Ing. Petr Třešňák, v.r. 

                                                                                                předseda komise             

 


